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ri újítások 
Módszerek vására Szegeden 

Az újítómozgalom fellendü- hető. A planeles szerkezetek- lyettese külön felhívta a il-
lőben van. A DÉLÉP-nél az ben az elektromos vezetékek gyeimet arra, hogy a mi-
idén, a javasolt módszerek elhelyezése problémát jelen- risztérium már a közeljövő-
bevezetésével 10 millió fo- tett. Segesvári László, Stefán ben megvizsgálja a szegedi 
•rint megtakarítást értek el. György, Sánta János és Papp tapasztalatcserén átvett újí-
Az újítóknak kifizetett összeg Antal megoldotta mindezt az tasok és módszerek beveze-
több mint 600 ezer forint; „üregképzés vasbetonszerke- tésre kerültek-e. Az ÉF-
hatszorosa a korábbi éveké- zeten" elnevezésű találmá- ÉDOSZ elnökségét képviselő 
pek. Ennek ellenére sok le- nyával, amelynek szabadal- Horváth Béla felhívta a fi-
hetöség van kihasználatlanul maztatása folyamatban . van. gyeimet az újítómozgalom 
Az ország 10 házgyárában A rendhagyó tapasztalatcse- problémáira, az újítási dí-
több olyan újítás történt a rén ezt is bemutatták a részt- lak kifizetésénél tapasztal-
munkák könnyítésére, a költ- vevőknek, hogy mihamarabb ható hiányosságokra. Meg-
6égek csökkentésére, melyek- bevezetésre kerülhessen az említette többek között, hogy 
nek elterjesztése, közkinccsé házgyáraiban. Győr megyében jól használ-
tetele nem tur halasztast. , , .. _ 
Mindezt felismerve az Épí- Az üzemlátogatást köve- ^ k a propaganda minden 
tési és Városfejlesztési Mi- tőén kezdődött az igazi vá- eszközét a mozgalom fellen-
nisztérium építőipari főosztá- s £ r Tetszett az, ahogyan a dítésére. Évenként két alka-
Jya az Épító-^Fa- és Építő- D É L É p m e g o l d ó t t a az oros- lommal újítási hónapot, s 
S S e k t e ^ i * házi üveggyárral a méretre negyedévenként ötletnapokat 
műszaki osztályával közösen vágott ablaküveg konténeres tartanak. Az eredmény a 
kezdeményezte a házgyárak- szállítását Felfigyeltek a vártnál sokkal jobb; több 

™ Alföldi Porcelángyáré- min t 600 ú j í ^ érkezett be 
cseréjét val kialakított kooperációra az iden a vallalathoz. A 

A tanácskozásra Szegeden, amely zsugorfóliába cso- többi házgyárral rendelkező 
B DÉLÉP házgyárában került magolva szállítja a fürdő- építőipari vállalatnál viszont 
sor szerdán délelőtt. A részt- szoba- és egyéb berendezése- a z újítások száma jóval ke-
v e v ő k - a Borsod, a Győr, METRIPOND mérle- vesebb, néhol alig haladja 
a Haidu, a Veszprem. a Bacs, _ _ , , . 
a Baranya megyei és a Bu- §ei is szóba kerültek. Külö- meg a húszat, 
dapesti 43. számú építőipari nősen a kavicsszállító hite- Az országos tapasztalatcse-
vállalatok újítási előadóit és ] e s í tett szalagmérleg, továb- re vagy ahogy Szegeden fo-
Ú ^ T t í e f & e i t ' ^ S Í b á a gépkocsik tengelynyo- galmazták az újítások és 
Elemér, a DÉLÉP műszaki mását mérő berendezés gya- módszerek vására hasznos-
igazgatója köszöntötte. Mint korlati haszna késztette szá- nak bizonyult Az érdeklő-
házigazda, a vállalat vezér- m j tásokra a szakembereket. dés és a konkrét szerződés-
Í ^ S á z S eredménye- A rendhagyó tapasztalat- kötés azt tükrözi, hogy már 
ke t és a soron következő fel- csere összegezésére, gyakor- a közeljövőben sor kerülhet 
adatokat. Elmondotta többek lati hasznosítására délután munkát könnyítő és gyor-

került sor. Regolics István, sító módszerek technológiák 
az ÉVM osztályvezető he- alkalmazására. 

között, hogy a vállalat „sza-
bad utat" nyitott az újí tá-
soknak, lehetőséget adott a 
tapasztalatszerzésre, és az ú j 
eljárások, módszerek gyors 
bevezetésére. Ma már az újí-
tók anyagi elismerése is vál-
tozott. Kevesebb az eszmei 
díj. A kifizetett összeg job-
ban tükrözi az újítások érté-
két a DÉLÉP-nél is. 

A megnyitót követően ak-
tív munka kezdődött. A ta-
nácskozáson részt vevők a 
házgyár különböző részlegei-
nél tekintették meg azokat az 
újításokat, termelékenységet 
növelő módszereket, melyek 
hozzásegítették a DÉLÉP-et 
a 10 millió forintos megtaka-
rítás eléréséhez. Dr. Mucsi 
Lajos házgyári üzemigazgató 
az üzem technológusaival 
munkaközben mutatta be 
többek között azt az ajtószál-
lítási konténert, amellyel a 
kész nyüászárókat sérülés-
mentesen szállíthatják az 
épületekhez. A vendégek az 
újítókkal is tanácskoztak. Il-
lés József és Bibity Sándor 
elmondotta, hogy a munka-
erő megtakarítása mellett a 
szállítás mennyisége is há-
romszorosra nőtt. Elismerés 
kíséríe Mihály István újítá-
sát Is, aki a csőkötéseknél 
változtatott a korábbi mun-
kameneten. A hagyományos 
hosszmenetes kötéssel szem-

• ben teleszkópos csőkötést al-
kalmaz, mely csökkenti a 
meghibásodások lehetőségét. 
Bemutatták Kóázó István és 
Illés József spirál kengyel-
hajlító szerszámát, amely je-
lentősen gyorsítja a mun-
kát. A kereskedelemben hi-
anycikkként nyilvánított gu-
mi alkatrészek ' készítésére 
Gyovai János, Vígh Sándor, 
Drégelyi Lajos és Zubor Sán-
dor hidraulikus vulkanizálót 
szerkesztett. Azzal minden-
fajta gumialkatrész elkészít-

SZBlSéf Gyill3 Társadalmi összefogással 
hazaérkezett 
Helsinkiből 
Szekér Gyula, a Miniszter-

tanács elnökhelyettese szer-
dán hazaérkezett Finnország-
ból, ahol Paavo Vayrynen 
finn külügyminiszter meghí-
vására tett látogatást. 

Sxaljut 

Előkészületek 
a visszatérésre 

Csütörtökön Földet ér Vla-
gyimir Kovaljonok és Alek-
szandr Ivancsenkov tjrhajós, 
miután befejezte munkáját 
a Szaljut—6 orbitális tudo-
mányos űrállomáson — je-
lenti a TASZSZ tudósítója a 
repülésirányító központból. 

A tudósító jelentése sze-
rint az űrhajósok szerdán 
befejezik a Szaljut—6 rend-
szereinek és berendezései-
nek konzerválását, és az űr-
állomást átállítják az auto-
mata repülési rendszerre. A 
Földre visszahozandó beren-
dezéseket és dokumentumo-
kat elhelyezik a Szojuz—31 
űrhajó leszálló kabinjában 
és elvégzik az űrhajó fedél-
zeti rendszereinek végső el-
lenőrzését. 

A legénység a Bíbic nevű 
különleges űröltözék segítsé-
gével a földi viszonyokhoz 
való újbóli alkalmazkodás-
hoz szükséges gyakorlatokat 
és edzéseket végez. 

Bővítették 
az algyői óvodát 

- A -

Versenyben az idővel 

A tervezettnél kevesebb 
zöldség és gyümölcs 

Jónak ígérkezik a kukori- tele is megkezdődött. Egye- meg. Ezenkívül vásároltunk 
catermés, várhatóan hektá- lőre van elegendő göngyöle- 43 vagon előfeldolgozott pap-
ronként a tavalyinál három günk, csak néhány helyen rikát. Szerettünk volna 800 
mázsával több tengerit ta- volt ládahiány. vagon pritaminpaprikát is 
karíthatnak be a gazdaságok. Marsi Mihály, a Csongrád feldolgozni, tervünket mó-
Gond viszont: kevesebbet megyei ZÖLDÉRT főosztály- dcsítani kellett, hiszen ennek 
termett a zöld-, a pritamin- vezetője: — 82 ezer tonna csak alig több mint a fele 
és a fűszerpaprika, a paradi- zöldséget és gyümölcsöt vá- termett meg. 
csőm, csak a hagyma és a sároltunk fel a tervezett 150 Dudás László, a Dél-Al-
burgonya termése jó. A ta- ezer tonnából Javában tart földi Pincegazdaság fömér-
valyi gyümölcsmennyiségnek a vöröshagyma, burgonya, n öke: — Rossz termés, kö-
is csak a nyolcvan százaié- Ő6zi fejeskáposzta és a kék zepes minőség. Így lehet jel-
ka termett meg. Hogyan karalábé átvétele. A primőr- lemezni az idei szüretet. A 
látják a kialakult helyzetet a szezon november közepén Szőlő egészséges ugyan, de 
felvásárló vállalatok? kezdődik. Burgonyából 21 a z elhúzódó vegetáció miatt 

Kálmán József, a Csöng- ezer tonnát veszünk át, eb- n e m megfelelő cukorfokú. 
rád megyei Gabonaforgalmi bői már 16 ezer tonna rak- Csongrád megye gazdaságai-
és Malomipari Vállalat ke- tárunkban van. Makón a té- tói szerződésünk szerint 200 
reskedelmi igazgatóhelyette- eszekkel közösen 37 ezer ton- —220 ezer mázsa szőlőt kel-
se: — A velünk szerződésben na vöröshagymát tárolunk, lett volna fölvásárolnunk, 
álló 33 üzemtől a tervezett Legfőbb feladatunk a hagy- eddig csak 59 ezer mázsa ér-
mennyiség felét már átvet- maválogatás és csomagolás, kezett be pincészeteinkbe, 
tük. A betakarítás elhúzó- Ebben az évben ugyanis még Felmérések szerint a szőlő-
dott, de a szállítmányok fo- 2500 tonna vöröshagymát és ültetvények háromnegyed 
lyamatosan érkeztek. Az át- 400 tonna fokhagymát kell részén leszüretelték a ter-
vételnél nem volt torlódás, exportálnunk. mést Még 30 ezer mázsa 
A minőség jó. A rövid te- Varga Mihály, a Szegedi szőlő átvételére számítunk. 

Somogyi K.iroiyné felvétele 
Oj helyen játszanak a gyerekek 

Óvodát bővítettek Algyőn. részlegének szocialista brl-
Tegnap, szerdán ünnepélye- gádjai, dolgozói önzetlenül 
sen is átadták az új épülete- vállalták az önkéntes műn-
ket. Három pavilonnal tol- kát. 
dották meg a volt egészség- A tegnapi ünnepségen 
ügyi házat a Kastélykert ut- Paulisz Béláné vezető óvónő 
cában. Most már 75 hellyel köszöntője után Juratovics 
több jut az algyői gyere- Aladár, az NKFV szegedi 
keknek, s így az idén őszön üzemének vezetője, ország-
227-en járhatnak óvodába. gyűlési képviselő mondott 

A Szegedi Építőipari Szö- avatóbeszédet. P. Szabó 
vetkezet dolgozói tavalv nyá- Lcszlóné és Vinczéné Tóth 
ron rakták le az alapokat, s Ibolya óvónők vezetésével a 
határidőre fölépítették a nagycsoportos óvodások mű-
gyermekintézményt. Csak- sorral köszönték meg a se-
riem ötmillió forintba került gítséget. 
az óvodabővítés. amelyben A Szeged városi tanács ne-
jelentős társadalmi miinkát vében Csanádi Géza, a mű-
is végeztek.' Több mint egy- velődésügyi osztály vezetője 
millió forinttal segítette a méltatta a társadalmi össze-
közösség az óvodát. A szü- fogást. 
lők, a Nagyalföldi Kőolaj- Ott volt az ünnepségen 
és Földgáztermelő. Vállalat, a Vántus Istvánná, a városi 
DÉLÉP. a Felszabadulás, a pártbizottság munkatársa, 
Rákóczi Tsz és a Szegedi Vastag Györgyi, a KISZ vá-
Háziipari Szövetkezet algyői rosi bizottságának titkára is. 

nyészidejű kukoricát min- Konzervgyár termeltetési 
denütt betakarították, a ké- osztályának vezetője: — A 
sói érésűek töréséhez is hoz- szerződésben lekötött meny-
záláttak már a gazdaságok, nyiségű zöldborsót és ubor-
Legtöbb kukoricát a hódme- kát sikerült beszereznünk, 
zővásárhelyi átvevőtelepünk- Tart a körte felvásárlása, ed-
re vittek be. dig 28 vagon érkezett be. 

Balogh Sándor, a Szegedi Még 12 vagon körte érkezé-
Paprikafeldolgozó Vállalat sére számítunk. Nem tudtunk 
termeltetési osztályának ve- elegendő őszibarackot, sárgái 
zetője- — Az érés előtti ter- barackot, meggyet begvűjte-
mésbecslés alapján 33 ezer ni. Csak alig 3 ezer vagon-
uonr.a fűszerpaprika átvéte- nyi paradicsomot ynsarol-
lere számítottunk. Eddig 16 tunk föl az ősszel, pedig a 
ezer tonnát vásároltunk fel. környező mezőgazdasági üze-
A gazdaságok a szedést befe- mekkei 4100 vagonra kötöt-
jezték. A ládákban tárolt, tünk szerződést. Számítottunk 
vagy a szikkasztópadokon 5o0 vagon zöldpaprikára, de 
szárított fűszerpaprika átvé- eddig csak 93 vagon érkezett 

r . r. 

Magyar—jugoszláv 
együttműködés 

Dr. Hárs István, a Magyar Rádió és Tv új, öt évre szóló 
Rádió elnöke és Ivica Kriz- együttműködési egyezmé-
manics, a Jugoszláv Rádió és n y é t továbbá a Magyar Rá-r sssrsss^s^ * * * * Rádió » » 

szerdán alaírta a. Magyar —1980. évi együttműködési 
Rádió, valamint a Jugoszláv munkatervet, 

Megoldódott az üdülőhálózat ivóvízellátása 

Víztároló épült 
a Mátrában 

Elkészült a Mátravidéki szerdán Illés György, az Or-
Regionális Vízműrendszer szagos Vízügyi Hivatal el-
csórréti víztermelő üzeme s "ökhelyettese adta át ren-
ezzel befejeződött a térség d e ' t e t é s ^ 
legnagyobb vízügyi beruhá- ^ ^ a S 
zása. A Mátra legnagyobb déki Regionális Vízműrend-
,.kútját" — amelynek háló- szer már kprábban elkészült 
zati rendszerére mintegy 170 köszörű-völgyi üzeméhez és 
~ * • . . , i a vidék ivóvízellátásának 

f o n n t o t ü t ö t t e k - h o 6 s z ü tóvü megoldásával 
lehetőséget teremt a Mátra 
üdülöhálózatának fejleszté-
sére. 

Illés György avatóbeszédé-
ben elismeréssel szólt a dol-
gozók áldozatvállalásáról, 
akik nagyon nehéz terepvi-
szonyok között helyezték el 
a Mátra csatornahálózatát és 
oldották meg feladataikat. 

Az avatás alkalmával ki-
tüntetéseket adtak át a be, 
ruházás megvalósításában 
,elen járó dolgozóknak. 
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